
Bijdrage Begroting 2015 
 
Voorzitter, we bespreken vandaag de begroting 2015. Een begroting voor 1 jaar kan verleiden tot het 
kijken naar concrete issues voor het komende jaar. GroenLinks kijkt graag verder. Hoe gaan we als 
gemeente Houten bijdragen aan een duurzame toekomst waarin onze kinderen ook goed kunnen 
toeven? 
 
 “We moeten binnen twintig jaar van fossiele brandstoffen af, anders wordt het de tweede helft van 
deze eeuw gewoon erg ongezellig op deze aardbol. Het kán. Maar dan moet de politiek het willen.’ 
 
GroenLinks wil dat heel graag. GroenLinks heeft hoop omdat duurzaamheid vaker als (toekomstige) 
norm wordt gezien en inmiddels steeds meer omarmd wordt door andere partijen. Maar het gaat 
GroenLinks niet ver én snel genoeg. Duurzaam is niet alleen je afval scheiden en af en toe eens bij de 
Natuurwinkel kopen. Het moet écht anders. Ook op politiek niveau moeten ingrijpender keuzes 
gemaakt worden.  
 
Dat wilen we ook graag meer in Houten. Goede stappen worden gezet, maar fundamentele keuzes 
om het anders te doen – binnen de grenzen van wat een gemeente kan doen – zien we nog niet. 
Weest u niet bang, we zullen niet voorstellen de gehele begroting om te gooien. En natuurlijk weten 
we dat veel besluiten ook landeljk genomen moeten worden. Op gemeentelijk uitvoeringsniveau 
willen we een paar suggesties doen. 
 
Bijvoorbeeld het beheer van de openbare ruimte.  
Het tevredenheidsniveau van onze inwoners over het beheer van de openbare ruimte daalt. In de 
begroting staat (pag. 144) dat een verzorgde openbare ruimte belangrijk is voor de werkgelegenheid. 
Dit college investeert extra in Citymarketing, maar bezoekers van Houten vragen zich de laatste 
maanden regelmatig af wat er aan de hand is. Ik kreeg al de opmerking “is Houten failliet?”. De 
opmerking had betrekking op de signalering van veel zwerfafval en veel onkruid in wijken en het 
voornemen om het ontwerp van wijken te gaan herzien, omdat verbindingsbruggen niet langer 
betaald kunnen worden. Uit het buitengebied kwam de klacht dat de schaarse afvalbakken die er nog 
waren, ook nog verwijderd worden en hun educatieve functie daarmee verdwijnt. GroenLinks is voor 
het beleid van afvalbakadoptie, maar preventieve verwijdering is wat ons betreft niet de manier om 
dit gerealiseerd te krijgen. We vinden het belangrijk dat er voldoende afvalbakken in de openbare 
ruimte blijven bestaan.  
 
Voorzitter, Houten is zeker niet failliet, maar het is wel nodig dat we het kwaliteitsniveau van het 
beheer van de openbare ruimte weer omhoog brengen. We zijn blij met de opmerking van 
wethouder Geerdes in de RTG dat het college dit beseft en zich afvraagt of Houten qua onderhoud 
niet door de hoeven aan het zakken is. We hebben begrepen dat binnen het ambtelijk apparaat 
voorbereidingen worden getroffen om het onderhoud in 2015 beter te doen. We horen graag meer. 
 
Begin oktober heeft GroenLinks enkele vragen gesteld in de rondvraag bij de RTG. We zijn  
onaangenaam getroffen nu blijkt dat de gemeente de contracten voor het maaien van de rondweg 
heeft veranderd. Er wordt minder gemaaid. Daar zijn we voor. Maar voorheen kreeg de aannemer de 
opdracht om voorafgaand aan het maaien, zwerfvuil te verwijderen. Die afspraak is nu komen te 
vervallen, maar er is ook geen bepaling opgenomen om direct na het maaien het zwerfafval te 
verwijderen. Hierdoor komt onnodig veel zwerfafval in het milieu terecht. We roepen het college op 
dit beleid te herzien. Anders heeft de passage op pag. 16 uit de begroting om de terugdringing van 
zwerfafval ook in 2015 onverminderd voort te zetten weinig zin.  
 
We hebben onze ideeën over 2015 in een motie opgenomen. Daarbij reiken we ook een 
besparingsidee aan. De VVD-fractie heeft het de afgelopen jaren herhaaldelijk gehad over de 



afstemming van verkeerslichten ’s nachts. Wij zijn het met de VVD eens dat er brandstofbesparing 
mogelijk is door de lichten ’s nachts uit te doen. Wij gaan graag een stap verder. Houten maakt de 
verlichting binnen de rondweg nu in hoog tempo energiezuiniger, maar op de rondweg en in het 
buitengebied brand ’s nachts nog veel verlichting. Wij stellen voor om die verlichting in ieder geval 
tussen 1 uur ’s nachts en 5 uur ’s nachts overwegend te dimmen of uit te zetten. Zoals bij veel 
duurzaamheidsacties is dit goed voor de portemonnee én het milieu. 
 
De afgelopen jaren hebben we ook regelmatig onze zorg uitgesproken over de bomen op de 
rondwegwal. We vonden dat het college een voorziening moest treffen om ervoor te zorgen dat 
Houten bomenrijk kan blijven. Ons voorstel voor de te verwachte kosten voor vervanging in een 
vervangingsfonds haalde het niet. Uit de antwoorden op onze rondvraag hebben we begrepen dat op 
korte termijn een begin gemaakt wordt met het grootschalig terugplaatsen van bomen op de 
rondwegwal. We zijn blij dat deze keuze is gemaakt, we kijken uit naar de nieuwe hopelijk al grotere 
bomen en hopen dat we over enkele jaren in de zomer weer een robuuste groene geluidswand 
hebben in Houten.  
 
Tenslotte een opmerking over het krediet dat wordt verstrekt voor het te bouwen Tango tankstation. 

Er werd ons gezegd dat de trajecten voor kredietverstrekking en inspraak van omwonenden twee 

aparte zijn. GroenLinks vindt dat onjuist. Eérst het krediet verstrekken en dán pas inspraak? Dat lijkt 

volslagen omgekeerd, zeker in het kader van bestuurlijke vernieuwing waarin het college inzet op 

betere inspraak. Het college heeft bij de beantwoording van de door ITH, HA en GroenLinks gestelde 

schriftelijke vragen eenvoudig af met de opmerking dat het bestemmingsplan vestiging van een 

tankstation gewoon mogelijk maakte. Maar dat was nog voordat we besloten om op het terrein ook 

bewoning mogelijk wilden maken en gedacht wordt aan vestiging van een onderwijsinstelling. Wij 

vonden dat de zorgen van de bewoners niet serieus zijn genomen. Wij gaan daarom dan ook niet 

akkoord met deze kredietverstrekking op dit moment. 
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